
RM 0052-5-20/08
PROTOKÓŁ Nr 20/08

z XX Sesji Rady Miejskiej
V kadencji w Piotrkowie Kujawskim
odbytej w dn. 26 listopada 2008 roku.

– Ad. 1 - 5 

– otwarcia  XX sesji  Rady Miejskiej  w  Piotrkowie  Kujawskim  dokonał  Przewodniczący Rady 

Miejskiej, Pan Piotr Siutkowski; 

– w posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych – na ustawową liczbę 15 radnych 

– quorum obrad stwierdził Przewodniczący Rady;

– protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (13 radnych opowiedziało się za jego 

przyjęciem);

– na sekretarza XX sesji powołany został radny, Pan Arkadiusz Rybak;

– Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (13 radnych opowiedziało się za jego przyjęciem), 

Ad. 6 a 

- Pani Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XX/107/08 w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości na 2009 rok.

- Pan Mirosław Skonieczny uzasadnił propozycję podjecia w/w uchwały. Powiedział, ze należy 

przez umorzenie podatku pomóc rolnikom gdyz w tym roku ponieśli oni strawty z powodu suszy. 

Decyzję tę Rada Miejska musi podjąć do końca listopada stąd zwołana została sesja nadzwyczajna.

- Pani Arleta Petek zapytała czy rolnicy otrzymali z uwagi na suszę jakąś pomoc?

- Pan Mirosław Skonieczny odpowiedizał, iż otrzymali oni zasiłek celowy z tego tytułu.

- Pani Arleta Petek powidziała, ze nie zgadza się na umorzenie podatku od budynków mieszkalnych 

jednej grupie społecznej. Jeśli więc mają być jakies umorzenia to niech będą dla wszystkich.

- Pan Bogdan Pruss dodał, iż uchwała ta dzieli ludzi.

- Pan Arkadiusz Rybak powiedział, iż też jest przeciwny temu umorzeniu gdyż ostatnio bardzo dużo 

inwestycji jest prowadzonych na wsiach a ludzie tam mieszkający mają umarzane podatki. 

W związku z ta zależnością zaproponował aby większość inwestycji była prowadzona w mieście.

- Pan Tomasz Paradziński nie zgodizł się z przedmówcami, jego zdaniem należy rolnikom umorzyc 

omawiany podatek.

- Pan Andrzej Schmidt powiedział, że rolnikom należy pomóc gdyz w ostatnim czasie w rolnictwie 

jest ciężko.

- Pan Jan Braer dodał, iż rolnictwo w tym roku bardzo ucierpiało, staniało mleko, zywiec i płody 
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rolne.

- Pan Marian Stramowski powiedizał, iż jego zdaniem takie umorzenie jest faktycznie 

dokonywaniem podziału społeczeństwa i jeśli się cokolwiek umarza to powinno się to zrobić dla 

wszystkich.

- Pan Bogdan Pruss zapytał jak wygląda sprawa umorzenia podatków w innych gminach?

- Pan Mirosław Skonieczny odpowiedział, iż w innych gminach rolnicy są zwolnieni z tego 

podatku.

- Pan Stanisław Pomianowski powiedizał, iż należy pomóc rolnikom gdyż stracili oni w tym roku 

na cenie mleka oraz dodatkowo z tytułu suszy. Kwoty umorzeń nie są duże.

- Pani Arleta Petek powiedziała, iż należy podjąć uchwały zmieniające kwoty podjętych kilka dni 

temu podatków, miedzy innymi dla ludzi mieszkających w mieście. Trzeba je obnizyć wszystkim 

gdyż wszyscy są równi.

- Pan Remigiusz Góralczyk powiedział, iż niektórzy radni są za zwolnieniem rolników z podatku od 

budynków mieszkalnych, inni radni są temu przeciwni, jednak tylko rolnicy wiedzą jak ciężko jest 

na wsi. Ten kto nigdy nie pracował w rolnictwie ten nie wie jak jest źle. Zwrócił się do Pani Petek z 

zapytaniem gdzie dizś rolnicy mają znaleźć pracę? Do Rady Miejskiej zwrócił się z prośbą aby 

podejść do tej sprawy bez emocji i umorzyć ten podatek.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XX/107/08  opowiedziało się 9 

radnych, 4 radnych było przeciwnych, głosów wstrzymujących się nie było. Uchwała została 

przyjęta.

Ad. 7

- Pani Arleta Petek wniosła interpelację o obniżenie podatku dla wszystkich mieszkańców 

Piotrkowa Kujawskiego a jeśli nie to przynajmniej dla tych, którzy są emerytami i rencistami gdyż 

są to ludzie biedni.

- Pan Remigiusz Góralczyk poparł Panią Petek.

- Pan Andrzej Schmidt powiedział, iż jego zdaniem nie należy umarzać podatków wszystkim 

mieszkańcom. Jego zdaniem rolnicy są uprzywilejowaną grupą ludzi w tej kwestii w bieżącym roku 

gdyż była susza.

- Pan Remigiusz Góralczyk powiedział, iż jeszcze nie wszyscy rolnicy dostali zwroty.

- Pani Jolanta Zalesińska powiedizała, iż pieniadze te są już w większości przekazane.

- Pan Stanisław Pomianowski powiedział, iż bardzo źle sied zieje gdy Rada zaczyna się kłócić. 

Należy przyznać, że w ostatnich czasach rolnikom źle się żyje i jest im bardzo ciężko.

- Pan Piotr Siutkowski powiedział, iż faktycznie w rolnictwie dzieje się źle a 1 tys. zł 

odszkodowania za straty z tytułu suszy to zbyt mało na ich pokrycie. 
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- Pan Wiesław Michalak, bedący delegatem rolników powiedizał, iż przed taka sesją powinno być 

zorganizowane spotkanie z delegatami rolników. Rolnicy zaciągają kredyty na obsianie pól, na 

nawozy gdyz nie maja pieniędzy. Powiedział, iż może dojść do referendum z powodu podniesienia 

podatku rolnego o 8 %, dodał, iż podziela slowa Pani Petek w sprawie umorzenia podatków 

emerytom i rencistom. Powiedział, iż kiedy Piotrków Kujawski był jeszcze wsią a Pan Wiśniewski 

był Wójtem zostały zebrane podpisy o referendum i wówczas przez jeden rok Piotrków Kujawski 

był także zwolniony z podatku. Źle się stało, że Piotrków Kujawski został miastem gdyż więcej by 

skorzystał pozostając wsią. Jednak obecnie, gdy gminy ościenne umarzaja podatki rolnikom 

Piotrków Kujawski także powinien podjąć taką decyzję gdyż źle by to wyglądało. Gdyby nie było 

zwolnień w podatkach dla rolników wówczas doszłoby do buntu.

- Pan Mirosław Skonieczny powiedział, iż należy zwolnić rolników z podatku od mieszkań z 

powodu suszy. Nie wszystkim żyje się dobrze ale dużo ludzi pozostaje w biedzie. Dodał, że on 

zawsze płacił i będzie płacił podatki od budynków gospodarczych, mieszkalnych i gruntów i będzie 

je płacił nadal a nie zawsze będzie piastował stanowisko Burmistrza.

Zwrócił się do Pana Michalaka: „Panie Wiesławie Pana propagandowa wypowiedź o szalonym 

wzroście podatków o 8 % nie jest na miejscu. Rada Miejska od lat a także i w tym roku bardzo 

obniża górne stawki podatków i należy podkreślić, że wcale tego robić nie musi. Podatki gruntowe 

nie są aż takie wysokie bo obniżono je o ponad 20 zł” 

Burmistrz podał proporcje przychodu z podatków na wsiach i w mieście. Powiedział, iż z podatków 

rolniczych jest około 30 tys. zł rocznie podczas gdy największe przychody są z mieszkań i z firm bo 

prawie 1,5 mln. zł. Pieniądze na inwestycje są dzielone po połowie dla wsi i dla miasta. W tym roku 

będzie ogromne obciążenie gdyż rozpoczęła się budowa hali widowiskowo – sportowej, która ma 

służyć wszystkim dzieciom, nie tylko z miasta.

- Pan Marian Stramowski powiedizał, że przeciez rolnicy są zwolnieni jedynie z podatku od 

mieszkań a podatek rolny płacą.

- Pan Grzegorz Woźniak powiedział, iż jego zdaniem rolnicy powinni płacić wszystkie podatki, tak 

jak pozostała część społeczeństwa a jeśli dochodzi do jakichś zwolnień to powinny one dotyczyć 

wszystkich grup społecznych.

- Pan Wiesław Michalak powiedizał, iż nikt nie podchodzi złośliwie do tematu referendum i 

umorzeń podatków dla rolników. Powiedział, iż przekazuje jedynie to co sądzą rolnicy a większość 

z nich musi dokładać do prowadzenia gospodarstwa.

- Pan Piotr Siutkowski na koniec powiedział, iż w bieżącym roku ukorze nie podatku od budynków 

mieszkalnych dla rolników Rada Miejska uzasadnia suszą.

Ad. 8
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Wolnych wniosków i zapytań nie było.

– Pan Piotr Siutkowski po stwierdzeniu wyczerpania tematyki obrad XX sesji Rady Miejskiej

w Piotrkowie Kujawskim dokonał jej zamknięcia.

Zamknięcie XX Sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim nastąpiło o godz. 10.20

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Jolanta Wilińska:
                         ...............................                                 Sekretarz XX Sesji RM:
                                                                                               Arkadiusz Rybak
                                                                                         .........................................
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